
P R O T O K Ó Ł   NR 82/2018 

 

posiedzenia Komisji Oświaty, Kultury i Zdrowia Rady Miejskiej w Osiecznej w dniu            

27 marca 2018 r. 

 

 

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie. 

2. Odczytanie porządku obrad. 

3. Wolne głosy i wnioski. 

4. Informacja o działalności świetlic wiejskich w Gminie. Wizytacja świetlic wiejskich                       

w Dobramyśli i Grodzisku. 

5. Przyjęcie protokołu ostatniego posiedzenia Komisji Oświaty, Kultury i Zdrowia Rady 

Miejskiej w Osiecznej. 

6. Zakończenie obrad. 

 

 

 

Ad. 1. Otwarcie. 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Zdrowia Pani Zofia Biała: 

Otwieram posiedzenie Komisji Oświaty, Kultury i Zdrowia. Witam Pana Burmistrza, członków 

Komisji i Panią protokolantkę. W posiedzeniu uczestniczy 10 członków Komisji, Pani Radna 

Magdalena Cyka poinformowała o nieobecności na dzisiejszym posiedzeniu. Lista obecności 

stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu.  

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Zdrowia Pani Zofia Biała: 

Zamykam punkt 1. Otwieram punkt 2. 

Ad. 2. Odczytanie porządku obrad. 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Zdrowia Pani Zofia Biała: 

Proponowany porządek obrad dzisiejszego posiedzenia jest następujący: 

1. Otwarcie. 

2. Odczytanie porządku obrad. 

3. Informacja o działalności świetlic wiejskich w Gminie. Wizytacja świetlic wiejskich                       

w Dobramyśli i Grodzisku. 

4. Wolne głosy i wnioski. 

5. Przyjęcie protokołu ostatniego posiedzenia Komisji Oświaty, Kultury i Zdrowia Rady 

Miejskiej w Osiecznej.  

6. Zakończenie obrad. 

Posiedzenie Komisji będzie przebiegało w następujący sposób. W sali sesyjnej zrealizujemy 

punkt 1 i 2 oraz punkt 3 w części dotyczącej informacji o działalności świetlic. Natomiast 

wizytacji świetlic wiejskich w Dobramyśli i Grodzisku dokonamy po zrealizowaniu punktu 4 i 

5. Czy są uwagi do przedstawionego porządku obrad? Nie widzę. Dziękuję. Kto z członków 

Komisji Oświaty, Kultury i Zdrowia jest za przyjęciem przedstawionego porządku obrad proszę 

podnieść rękę – 10 głosów. Dziękuję. Stwierdzam, że porządek obrad został przyjęty 

jednomyślnie. Zamykam punkt 2. Otwieram punkt 3 porządku obrad. 

Ad. 3. Informacja o działalności świetlic wiejskich w Gminie.   

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Zdrowia Pani Zofia Biała: 

Informacja o działalności świetlic wiejskich w Gminie. Otrzymaliśmy informację pisemną, 

którą odczytam. Każde sołectwo w Gminie Osieczna dysponuje świetlicą wiejską, za 

wyjątkiem Jeziorek, w których jest niewielkie pomieszczenie bez wyposażenia, pełniące rolę 
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świetlicy. W związku z tym Gmina Osieczna postanowiła wybudować świetlicę w Jeziorkach. 

Posiadamy opracowaną dokumentację na budowę obiektu. Obecnie czynimy starania                           

w kierunku pozyskania gruntu z Krajowego Ośrodka Wsparcia Rolnictwa. Za korzystanie                  

z obiektów użyteczności publicznej jest pobierany czynsz oraz opłata pokrywająca koszt 

zużycia energii, wody, wywozu lub odbioru nieczystości. Ponadto najemca zobowiązany jest 

do zapewnienia opału i środków czystości oraz uzgodnienia z gospodarzem lub sołtysem 

warunków wypożyczenia naczyń kuchennych. Stawki czynszu za korzystanie ze świetlic 

wiejskich zostały określone zarządzeniem nr 78/2014 Burmistrza Miasta i Gminy Osieczna                 

z dnia 30 września 2014 r. i przedstawiają się następująco:  

1) dla mieszkańców Gminy Osieczna: 

a) świetlica wiejska w Grodzisku: 

- wesela i zabawy       - 300,00 zł netto, 

- chrzciny, uroczystości komunijne, urodziny, tzw. „poprawiny” - 150,00 zł netto, 

b) świetlica wiejska w Kąkolewie: 

- wesela i zabawy       - 340,00 zł netto, 

- chrzciny, uroczystości komunijne, urodziny, „poprawiny” - 170,00 zł netto,  

c) świetlica wiejska w Łoniewie i Wojnowicach: 

- wesela i zabawy       - 260,00 zł netto, 

- chrzciny, uroczystości komunijne, urodziny, „poprawiny” - 130,00 zł netto, 

d) świetlica wiejska w Dobramyśli, Drzeczkowie, Frankowie,  

Kątach, Kleszczewie, Miąskowie, Popowie Wonieskim,  

Świerczynie, Trzebani, Witosławiu, Wolkowie i Ziemnicach: 

- wesela i zabawy       - 190,00 zł netto, 

- chrzciny, uroczystości komunijne, urodziny, tzw. „poprawiny” -   95,00 zł netto; 

2) dla osób zamieszkałych poza Gminą Osieczna: 

a) świetlica wiejska w Grodzisku: 

- wesela i zabawy       - 400,00 zł netto, 

- chrzciny, uroczystości komunijne, urodziny,  

tzw. „poprawiny”, stypy      - 200,00 zł netto, 

b) świetlica wiejska w Kąkolewie: 

- wesela i zabawy       - 450,00 zł netto, 

- chrzciny, uroczystości komunijne, urodziny,  

tzw. „poprawiny”, stypy      - 225,00 zł netto, 

c) świetlica wiejska w Łoniewie i Wojnowicach: 

- wesela i zabawy       - 350,00 zł netto, 

- chrzciny, uroczystości komunijne, urodziny,  

tzw. „poprawiny”, stypy      - 175,00 zł netto, 

d) świetlica wiejska w Dobramyśli, Drzeczkowie, Frankowie,  

Kątach, Kleszczewie, Miąskowie, Popowie Wonieskim,  

Świerczynie, Trzebani, Witosławiu, Wolkowie i Ziemnicach: 

- wesela i zabawy       - 250,00 zł netto, 

- chrzciny, uroczystości komunijne, urodziny,  

tzw. „poprawiny”, stypy      - 125,00 zł netto. 

Czynsz za korzystanie ze świetlic wiejskich wynajmowanych na inne cele niż wyżej 

wymienione wynosi 10,00 zł netto za jedną godzinę. W 2017 roku zawarto 105 umów na 

wynajem świetlic, w tym 39 na urodziny, 35 na komunie, 14 na zabawy, 13 na wesele, 2 na 

spotkania wigilijne, 1 na chrzciny i 1 na jubileusz. Poza wynajmem na uroczystości i zabawy 

świetlice są udostępniane na zebrania, szkolenia, spotkania towarzyskie, pokazy, zajęcia 

gimnastyczne, itp.  
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Wpływy do budżetu z tytułu wynajmu świetlic wiejskich w roku 2017 wyniosły 32.637,63 zł 

netto, z tego 18.344,64 zł z tytułu czynszu i 14.292,99 zł z tytułu opłat za media, tj. za zużycie 

energii, wody i kosztów wywozu lub odbioru nieczystości. Czy są pytania do przedstawionej 

informacji? Pan Przewodniczący Demski. Proszę. 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Pan Zbigniew Demski: 

Informacja dotyczy roku 2017. Jaka jest tendencja wynajmowania świetlic? Czy z roku na rok 

wpływy z wynajmu są wyższe czy niższe? 

Burmistrz Miasta i Gminy Pan Stanisław Glapiak: 

Nie mam takiej wiedzy. 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Pan Zbigniew Demski: 

Gmina zainwestowała w świetlice. Czy ludzie z nich korzystają?  

Burmistrz Miasta i Gminy Pan Stanisław Glapiak: 

To czy świetlice są wynajmowane indywidualnie, przez grupy, to zależy nie tylko od ich stanu. 

Myślę, że daleko większy wpływ mają czynniki zewnętrzne. Natomiast jeżeli Pan Radny jest 

zainteresowany analizą wpływów za wynajem świetlic na przestrzeni kilku lat, to możemy taką 

analizę przedłożyć. Co do wniosków, ja przynajmniej nie odważyłbym się powiedzieć, że jest 

jakiś trwały impuls do tego, że obecnie więcej osób wynajmuje świetlice niż to bywało 

wcześniej. Jeszcze raz powtórzę, to są uwarunkowania zewnętrzne, które nie zależą od nas. 

Myślę, że oferta, jestem o tym przekonany, jest na przyzwoitym poziomie                             i z 

tego się bardzo cieszę.  

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Zdrowia Pani Zofia Biała: 

Myślę, że świetlice mogłyby być w większym stopniu wykorzystywane, ale tak jak mówimy, 

sytuacja się zmienia.  

Radna Rady Miejskiej Pani Renata Helińska: 

Poza wynajmem na uroczystości czy zabawy świetlice służą jeszcze społeczności do innych 

celów. 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Pan Zbigniew Demski: 

Podane dane wskazują, że świetlice są głównie wynajmowane na urodziny, komunie czy 

mniejsze rodzinne uroczystości. 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Zdrowia Pani Zofia Biała: 

Czy mamy dane w zakresie bieżących kosztów utrzymania świetlic? 

Burmistrz Miasta i Gminy Pan Stanisław Glapiak: 

O bieżących remontach świetlic informuję Państwa każdorazowo w sprawozdaniu                      z 

działalności międzysesyjnej. Największym kosztem, który ponosimy, a który nie ma 

odzwierciedlenia we wpływach, które otrzymujemy za wynajem, wiąże się z ogrzewaniem 

świetlic. Bez względu na to czy świetlica jest wynajęta czy nie w porze zimowej trzeba 

ogrzewać. W świetlicach, w których jest centralne ogrzewanie koszty utrzymania są wyższe. 

W większości świetlic wybudowanych kilka lat temu czy też tych, w których  można było to 

wykonać, są kominki. One są uruchamiane jak jest uroczystość, zabawa, zebranie, itd. Media 

prawie zamykają się w tej kwocie, która została podana. Wiemy, że są takie wydarzenia jak na 

przykład zebranie wiejskie i w tym przypadku za media płaci Samorząd. Centralne ogrzewanie 

mamy w świetlicy w Drzeczkowie, Grodzisku, Kąkolewie, Popowie Wonieskim  i w 

Wojnowicach. Świetlica w Kąkolewie jest podłączona do sieci grzewczej szkolnej,                w 

związku z czym nie ponosimy dodatkowych kosztów związanych z ogrzewaniem tego obiektu. 

Taka sama sytuacja występuje w przypadku świetlicy w Drzeczkowie, która jest podłączona do 

sieci grzewczej przedszkolnej. Grodzisko, Popowo Wonieskie i Wojnowice to są świetlice, w 

których zatrudniamy palaczy. Jeśli chodzi o bieżące koszty utrzymania tych obiektów to, jeśli 

jest taka potrzeba, to przygotujemy informację w tym zakresie.     
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Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Zdrowia Pani Zofia Biała: 

Uważam, że utrzymywanie świetlic nigdy nie będzie dochodowe, ale nie oto chodzi, tylko             

o to żebyśmy mieli się gdzie spotykać, żeby coś się działo, żeby kwitło życie, żeby mogły 

odbywać się spotkania w każdej wsi.   

Radna Rady Miejskiej Pani Renata Helińska: 

Kiedy zamierzaliśmy budować świetlice, to mieliśmy pełną świadomość, że będą generowały 

koszty. Chodziło o to, żeby wyrównać szanse tych miejscowości, w których nie było świetlic z 

tymi, w których świetlice były i stąd decyzja o ich budowie. Trudno teraz myśleć o tym, co 

zrobić, żeby było więcej wypożyczeń.   

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Zdrowia Pani Zofia Biała: 

Czy jeszcze ktoś chciałby zabrać głos w tym punkcie? Nie widzę. Dziękuję. Zamykam punkt 

3. Otwieram punkt 4. 

Ad. 4. Wolne głosy i wnioski. 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Zdrowia Pani Zofia Biała: 

Otwieram punkt wolne głosy i wnioski. Pan Przewodniczący Forszpaniak. Proszę.   

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Pan Mirosław Forszpaniak: 

W związku z tym, że Pan Premier Morawiecki ogłosił, iż dysponuje ponad 200 mln zł                     i 

proponuje je rozdysponować na województwa, powiaty. Czy Gmina Osieczna otrzyma jakieś 

pieniądze z tego tytułu? Czy Gmina ma wiedzę na ten temat?  

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Pan Zbigniew Demski: 

Jest to 500 mln zł.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Na Wielkopolskę z tej puli przypadło 40 mln zł.  

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Pan Zbigniew Demski: 

Podziału tych środków dokonują Sejmiki Wojewódzkie? 

Burmistrz Miasta i Gminy Pan Stanisław Glapiak: 

Rozdzielaniem środków zajmuje się Wojewoda.  

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Pan Mirosław Forszpaniak: 

Rozmawiałem z Panem Starostą, który powiedział, że zrobi symulację i być może będzie 

możliwość dołożenia środków na inwestycje realizowane ze „schetynówek”. 

Burmistrz Miasta i Gminy Pan Stanisław Glapiak: 

Jestem w kontakcie z Panem Starostą, jak będę miał wiedzę, to przekażę ją Państwu. Dzisiaj 

nie mam żadnej wiedzy na ten temat. 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Pan Zbigniew Demski: 

Te środki mają być przeznaczone głównie na drogi lokalne, czyli powiatowe i gminne.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Zapraszam samorządowców na ostatni w tej kadencji wyjazd szkoleniowy do Karpacza.  

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Zdrowia Pani Zofia Biała: 
Czy jeszcze ktoś chciałby zabrać głos w tym punkcie? Nie widzę. Dziękuję. Zamykam punkt 

4. Przechodzimy do kolejnego punktu porządku obrad. 

Ad. 5. Przyjęcie protokołu posiedzenia Komisji Oświaty, Kultury i Zdrowia Rady 

Miejskiej. 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Zdrowia Pani Zofia Biała: 

Protokół został wyłożony do wglądu Komisji. Czy są uwagi? Nie widzę. Dziękuję. Kto                      

z członków Komisji jest za przyjęciem protokołu ostatniego posiedzenia Komisji, proszę 

podnieść rękę – 10 głosów. Kto się wstrzymał od głosu? – 0 głosów. Kto jest przeciw?                  – 

0 głosów. Dziękuję. Stwierdzam, że protokół ostatniego posiedzenia Komisji został przyjęty 

jednomyślnie. Zamykam punkt 5. Teraz udamy się do świetlicy w Dobramyśli, a następnie do 

świetlicy w Grodzisku. Komisja dokonała wizytacji świetlicy w Dobramyśli i Grodzisku.  
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Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Zdrowia Pani Zofia Biała: 

Podsumowując stwierdzam, że obiekty w postaci świetlic wiejskich są potrzebne, dobrze 

wyposażone i właściwie utrzymane. Czy są pytania? Nie widzę. Dziękuję. Przystępujemy do 

zakończenia posiedzenia. 

Ad. 6. Zakończenie obrad. 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Zdrowia Pani Zofia Biała: 

Dziękuję Państwu za udział w posiedzeniu. Porządek obrad został wyczerpany, zamykam 

posiedzenie Komisji Oświaty, Kultury i Zdrowia. Dziękuję. 

 

 

 

     Protokołowała      Przewodnicząca Komisji: 

  

 

Małgorzata Nowak                   Zofia Biała 


